

Referat fra miniseminar 2026-06-16 kl. 17.00 -20.00

Deltagere: Frank Slemming (FS), Viggo Lemche (VL), Lars Villemoes (LV), Annika Johannessen (AJ), Valdis Diediskis (VD), Stine Mikkelsen (SM), Birgit Sørensen (BS), Niels Per Larsen (NPL), Erik Jensen (EJ).

1. Velkommen til seminar, information om dagen og præsentation af deltagere.

FS bød velkommen og præciserede at formålet med miniseminaret var at hæve sig op i ”helikopteren” og se på hvad bestyrelsen beskæftiger sig med og hvordan arbejdsopgaver fordeles. Derudover at se på visioner for udvikling af Posthuset. Alle præsenterede sig selv.

2. Start spørgsmål

- Hvad synes vi at vi er gode til ? Svar: Åbent hus, fælles værdier, inviterer indenfor til fælles arrangementer. Vi får mange foreninger med. Hvordan har man fået 73 forskellige grupper ind? Det ved vi reelt ikke, men der er mange foreninger der taler sammen, og det er en lille by. Men der er stadig mange, der ikke ved hvad Posthuset er og at de kan bruge det. Lars har bygget et system op, som gør at man kan tilmelde sig på nettet. Lars tager også hensyn til enkelte, der ikke kan bruge nettet ved at tage imod kontanter. Være åbne, have mange foreninger, det praktiske fungerer.
- Hvor skal vi forbedre os ? ? Svar: Der er noget, hvor der er for meget struktur på. Vi skal være mere åbne. Vi skal i bestyrelsen være mere præcise om hvordan vi tager stilling til forslag mv. Hvem gør hvad hvornår. Samt at dette behandles præcist på bestyrelsesmøde og at der i referater klart kan se hvad beslutningen har været
- Visioner for Posthuset? (ej drøftet) Vi tager drøftelse på efterfølgende bestyrelsesmøder
- Hvad har du lyst til at arbejde med? (ej drøftet) Vi tager drøftelse på efterfølgende bestyrelsesmøder
- Hvad skal vores fælles værdier i bestyrelsesarbejdet være? (ej drøftet) Vi tager drøftelse på efterfølgende bestyrelsesmøder

3. Brugere af posthuset (til orientering)

Der er i alt 73 forskellige grupper der mødes i posthuset. De kan inddeles i 3 grupper.

1. Posthusets egne grupper og udvalg – ud over bestyrelsen:
 - a. direkte under bestyrelsen: Moppegruppen, Dagliggruppen, Kunstudvalget og Posthuset Spiseklub, Havegruppe, evt. ny PR-gruppe?

- b. interessegrupper: Posthusmalerne, Portrættegnerne, Tirsdagsmalerne, Grib Grydeskeen, Brexit, Familiegruppen, Sokrates, Mændenes Frokoststue, Blixen 2.
- 2. Godkendte Foreninger der bruger lokaler i posthuset, som er på Aktiv Gribskov, fx Blixen Klubben og Posthusets Musikcafe, men også Gribskov Kommune selv sammen med deres biblioteker og frivilligcentre – kommunen er selv på Aktiv Gribskov.
- 3. Øvrige grupper som også benytter huset og som ikke kan rubriceres i de 2 øverste grupper f.eks. grundejerforeninger.

4. Bestyrelsens ansvarsområder, hvad indeholder de:

- Kommunikation med kommunen. Positivt med Camilla Ottesen og Karen Fhær. Gennem Formanden.
- Tekniske problemstillinger i huset. Alt lige fra stoppet afløb til manglende varme. Men også større opgraderinger.
- Vedligeholdelse af huset- (Frivillig onsdag). Herunder løbende vedligeholdelse.
- IT Ansvarlig. Computere, toner, papir mv.
- PR området: hjemmeside. nyhedsbrev, facebookside.
- Booking.
- Kommunikation: Googlekonto, Drev og Mail
- Sekretærfunktion
- Økonomi. Medmedlemmer. Tilmelding til arrangementer
- Dagliggruppe.
- Adgang til huset: Nøglebrikker, Lars sørger for at udlevere til de nye bestyrelsesmedlemmer efter mødet.
- Moppegruppe. Der er fundet en sommermoppe, som gør rent tre gange efter hver treugers udstillingsperiode samt et ugentligt check.
- Havegruppe. Annika holder haven, koster ikke det store. Der er ofte fint, men der kan være perioder, hvor der ser mærkeligt ud. Ej ansvar for petanque banen eller gruset omkring den.
- Kunstudvalg. Lars fungerer som koordinator mellem udvalget og bestyrelsen. Udvalget sørger for kunst på vægge (og i lokaler) året rundt. Erik spørger om det hensigtsmæssige i at vægfarven er hvid.
- Fondsgruppe. Søger fonde til vores projekter.

5. Hvem vil stå for hvad:

- Frank Slemming FS. Formand. Kontakt med Gribskov Kommune. Drøftelse af Tekniske problemstillinger med kommunen – giver gerne videre med opgaver i dagligdagen. Vedligeholdelse af huset Inkl. frivillig-onsdag, ønsker at andre overtager. Moppegruppen. Afholdelse af frivilligfest

- Viggo Lemche VL Næstformand, bookinger. Nyhedsbrev redaktør og udsendelse. IT ansvarlig. Kontakt til hjemmeside udvikler. Google konto. Mail. Drev. Fondsgruppen.
- Lars Villemoes LV Kasserer. Økonomi. Nøglebrikker (betaling ind ud). Kunstudvalget.
- Annika Johannesen AJ Havegruppen. Fondsgruppen.
- Valdis Diediskis VD Støtte vedligeholdelse af huset. Dagliggruppen.
- Stine Mikkelsen SM. Assistere med Frivilligfest.
- Birgit Sørensen BS Støtte PR. Assistere med Frivilligfest.
- Suppleanter:
- Erik Serbian Jensen EJ Støtte vedligeholdelse af huset. PR?
- Niels Per Larsen NL Støtte Lars med økonomi.

6. Bestyrelsens mødestruktur:

- møde hyppighed, ugedage, skiftende,
 - første efter sommerferien tirsdag d. 11 august 2026 kl. 17:00 – 19:00.
På dette møde fortsættes drøftelserne om vores arbejdsopgaver og visioner for posthuset som vi har startet på miniseminaret
 - onsdag d. 9 september 2026 kl. 17:00 – 19:00.
 - torsdag d. 8 oktober 2026 kl. 17:00 – 19:00.
 - mandag d. 9 november 2026 kl. 17:00 – 19:00 (evt. miniseminar?)
 - tirsdag d. 8 december 2026 kl. 17:00 – 19:00 (aflyses måske?)
 - onsdag d. 13 januar 2027 kl. 17:00 – 19:00.
 - torsdag d. 11 februar 2027 kl. 17:00 – 19:00.
 - mandag d. 8 marts 2027 kl. 17:00 – 19:00.
 - tirsdag d. 13 april 2027 kl. 17:00 – 19:00.
 - Generalforsamling torsdag d. 15 april 2027 kl. 19:00 – 22:00.
 - onsdag d. 12 maj 2027 kl. 17:00 – 19:00.
 - torsdag d. 10 juni 2027 kl. 17:00 – 19:00.
- årshjul, bør tages op i PR udvalg.

FS redegjorde for at han VL og LV før hvert bestyrelsesmøde afholder et forberedelsesmøde. På baggrund af dette møde udsender FS et oplæg til det kommende bestyrelsesmøde ca. 1 uge før mødet afholdes.

Dette således der foreligger en klar dagsorden til bestyrelsesmøderne. Der var ingen indvendinger mod denne procedure.

7. Kommende aktiviteter:

- Sommerfest for frivillige bliver afholdt torsdag d. 20 august 2026 kl. 18:00. FS har været arrangør de to sidste gange. SM og BS vil gerne støtte.
- Frivillig onsdag er d 26. august. kl. 10:00 – 12:00.
- Kulturnat – 28 august 2026.
- december 10 år Kulturhavnen.

Dagliggruppen vil gerne støtte arrangementer.

8. Igangværende Projekter:

Terrasse udenfor teknikrummet. Orientering om status – arbejdet er i gang.

9. Beslutning

Lydanlæg til Flygelstuen, forslag til anskaffelse af højttalere og mikrofonanlæg fremsendt af VL til bestyrelsen i mail af 21 maj 2026. Efterfølgende har Blixen fremsendt ønske herom i mail af 12 juni 2026, ligesom flere andre brugere af Posthuset jævnligt efterlyser bedre lyd i Flygelstuen i forbindelse med bookinger. Bestyrelsen godkendte forslaget til små 4.000 kr. Aktion: VL.